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Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 

2023-08-24 
 

 

Kommunala tillgänglighetsrådet 
Plats och tid Stadshuset, lokal: Skags fyr, klockan 08:30 – 12:00             

Beslutande Sven-Gösta Pettersson, ordförande 

Ulf Lindström, FSN ersättare för Marianne Hedkvist, FSN 

Helén Lindbäck, KS ersättare för Louise Mörk, KS 

Elisabeth Lindberg, KFN 

Marie Rönnholm, SBN 

Malte Larsson, FUB 

Monica Nyman Björklund, HRF 

Karin Sundbaum, Anhörigföreningen i Piteå 

Maria Eriksdotter, Piteå älvdal Neuro 

Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro 

Ylva Sundkvist, FRP 

 

 

 

Övriga deltagande 
 

Lena Enqvist, omsorgschef 

Gun-Britt Wiksten, sekreterare 

 

 

Tillgänglighetsansvarig: Mikael Borgh, gatuavdelningen, samhälls-

byggnadsnämnden 

Utses att justera 

 
Monica Nyman Björklund, HRF 

 
Justeringens plats och tid  

Underskrifter Sekreterare  Paragrafer § 16 - 26 

  Gun-Britt Wiksten 

 

 

 Ordförande   
  Sven-Gösta Pettersson  

 Justerande Monica Nyman Björklund, HRF 

 

 

    
Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ  Kommunala tillgänglighetsrådet  

Sammanträdesdatum  2023-08-24  

Anslags uppsät-

tande 

  Anslags 

nedtagande 
      

Förvaringsplats 

för protokollet 
 Socialtjänsten 

    

Underskrift    
 

 

 

 
          Utdragsbestyrkande 
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KTR § 16 

Mötet öppnas 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande förklarar mötet öppnat. 

 

______ 

 

 

KTR § 17 

Fastställer dagordning 
Dagordningen fastställes.  

 

________ 

 

 

KTR § 18 

Val av justerare 
Till justerare utses Monica Nyman Björklund, HRF 

 

________  
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KTR § 19 

Föregående protokoll 

Föregående protokoll från den 30 maj 2023 gicks igenom och lades till handlingarna.  

 

______ 
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KTR § 20 

Tillgänglighet, se bilagor 
*  Tillgänglighetsvandringar – Öjebyn, Rosvik, Norrfjärden och centrala Piteå, 

 se bilagorna 1 – 4. 

    Allt är åtgärdat i Öjebyn. 

 

*  Vilka är på gång? Inga 

*  Är tidigare vandringar åtgärdade? Delvis 

 

Karin Sundbaum, Anhörigföreningen i Piteå säger att i Rosvik är inte allt åtgärdat.  

Stor sten på gång och cykelväg, pilarna växer över gång- och cykelvägar.  

 

Mikael Borgh, gatuavdelningen, samhällsbyggnad säger att det är gjort 2021, men att 

allt inte är åtgärdat. När det gäller Lekgränd 3 och 6 så är Pitebo informerad. Grill-

plats vid badstrand är åtgärdat, i dagarna är de och siktröjer i Rosvik. Hinner inte 

med allt, dåligt med personal. 

 

______ 
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KTR § 21 

Taxor 2024, se bilaga 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande informerar om uppräkning av nya avgifter inför 

2024 avseende taxor inom socialtjänsten, se bilaga 5.  

Ändringen börjar gälla från och med 1 februari 2024. 

 

Avgifterna höjs årligen enligt omsorgsprisindex (OPI). Brukaren betalar 90 % på 

maten resten subventioneras. 

 

Rådet tar del av informationen. 

 

______ 

 

Elisabeth Lindberg, Kultur- och fritidsnämnden berättar att de inte höjt några taxor 

under pandemin. Höjt sista året med 10 % från och med 2023-01-01. 

 

______ 

 

En presentationsrunda gjordes av rådet. 

 

______ 
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KTR § 22 

Frågor från Piteå Funktionsrätt Centrum 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Anna-Carin Marklund, enhetschef, Säbo, 

Hanna Mikaelsson, enhetschef, Säbo och Monica Wiklund Holmström, avd chef bo-

ende och daglig välkommen. 

 

• Fysiska tillgängligheten både inom- och utomhus på samtliga Säbon 

Anna-Carin Marklund, enhetschef säger att det finns ingen inplanerad inventering 

på boenden. Inkommer det synpunkter så åtgärdas det. Vid inflyttning går man 

igenom och visar boendet.   

 

Efter det att Trädgårdens äldrecentra var byggd så visade det sig att det fanns 

vissa nivåskillnader och då åtgärdas det löpande när det uppstår hinder av olika 

slag. 

 

Ibland skickar man ut en enkät där man frågar specifikt om tillgänglighet ute och 

inne. 

 

Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro undrar hur det ser ut med skyltning för det 

finns ju direktiv hur det ska se ut? 

 

Anna-Carin Marklund säger att det är bra med skyltningen vid all nybyggnation. 

 

Karin Sundbaum, Anhörigföreningen i Piteå säger att vid Rosågränd måste man 

lyfta rollatorn över tröskeln vid entrén. Inga gardiner och markiser finns på 

Rosågränd. Viktigt med kontraster, färgsättning, bra om det fungerar för de bo-

ende och anhöriga som ska hälsa på, enkelt avhjälpta hinder. 

 

Anna-Carin Marklund säger att det borde göras en inventering i de befintliga bo-

endena om det är något som behöver göras. Bra att sätta in det i ett årshjul, vad 

som behöver göras. 

 

Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro säger att föreningarna hjälper gärna till och 

har synpunkter när det gäller tillgänglighet på särskilda boenden och andra offent-

liga byggnader, det är bara att kontakta föreningarna. 

 

Boverket har bra information om tillgänglighet och bostadsutformning för att 

bostäder och lokaler ska fungera och vara tillgängliga för de flesta. Nya bostäder 

ska utformas så att det dagliga livet fungerar. De regler som gäller finns framför 

allt i Boverkets byggregler, plan- och bygglagen samt i plan- och byggförordning-

en. 
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KTR § 22, forts 

Frågor från Piteå Funktionsrätt Centrum 
Anna-Carin Marklund och Hanna Mikaelsson, enhetschefer vid Säbo tar med sig 

dialogen som rådet har haft nu om tillgänglighet ute- och inne till deras  

säbogrupp. 

 

Sven-Gösta Pettersson tackar för deras information. 

 

_______ 

 

• Anhöriga till personer boende på Säbon 

Lena Enqvist, omsorgschef informerar om att anhörigkoordinatorn under våren 

haft en rad anhöriggrupper. Det har varit 2 anhöriggrupper tillsammans med vux-

enpsykiatrin, en grupp för vuxensyskon samt 2 grupper för närstående till perso-

ner med demens. Det har även anordnats en föreläsningskväll tillsammans med 

vuxenskolan riktad till föräldrar med barn med NPF diagnos som var mycket upp-

skattad. Utöver det har anhörigkoordinatorn startat ett nätverk för verksamheter 

som möter barn som anhöriga i syfte att öka kunskapen om varandras verksamhet.  

 

Hanna Mikaelsson säger att de har ingen person som finns tillgänglig för att ha 

någon grupp, varken dag- eller kvällstid. Eventuellt kommer Anna-Carin Mark-

lund och Hanna Mikaelsson att starta en grupp när de får mera tid och att de då 

håller till på Kompassen. 

 

Karin Sundbaum, Anhörigföreningen i Piteå säger att information som sätts upp 

har synskadade svårt att läsa. Använd gärna mejlen i stället när det gäller 

information, då får alla den samtidigt också. 

 

Anna-Carin Marklund berättar att de har samtal med anhöriga till de som flyttar 

in. Vänd er till personalen också, de jobbar med anhörigstöd. 

 

Skogsgårdens byggande går enligt plan, ligger till och med lite före. Inflyttning 

beräknad till våren 2025 då Munkberga flyttar in med sina 40 platser. Det är totalt 

80 demensboendeplatser. Lagt ner mycket tid för utom- och inomhusmiljön.  

Möten med arkitekt, satsas mycket på mötesplatser. Involvera människor utifrån 

med lite caféer o dylikt.  

 

Hanna Mikaelsson berättar att de boende ska få vara med och välja lite grann i in-

redningen. Det blir 8 avdelningar. 

 

Sven-Gösta Pettersson tackar enhetscheferna för informationen. 

______ 
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KTR § 22, forts 

Frågor från Piteå Funktionsrätt Centrum 
• Boendefrågan 

Monica Wiklund Holmström, avd chef för boende och daglig verksamhet berättar 

att i dagsläget är projektering för en ny gruppbostad i full gång. De planerar för ett 

boende med sex platser. Arbetsgruppen har varit och tittat på olika boenden i 

några kommuner för att få till ett bra och funktionellt boende. Socialtjänstens fas-

tighetsstrateg håller ihop arbetet. De planerar för byggnation på Videvägen, dock 

är ej markanalyserna klara. Om allt går som det ska så är gruppbostaden inflytt-

ningsklar under senare delen av 2025. De har dialog med olika fastighetsägare och 

planerar för fler gruppbostäder.  

 

De vill gärna ha boenden i fler stadsdelar/närområden. Det finns även några av 

våra befintliga gruppbostäder som de ser att de kan lämna då de inte riktigt fyller 

dagens krav på utformning. Under september månad så kommer fastighetsstrateg 

att åka ut till samtliga verksamheter tillsammans med avdelningschef och se på 

lokalerna. Senare under hösten ska Fastighetsavdelningen göra besiktningar så att 

de får till en plan för samtliga gruppbostäders behov av renoveringar och så vi-

dare. 

 

Idag står fem personer på väntelista varav en person har blivit erbjuden bostad och 

ska titta på den. De har haft en del omflyttningar i gruppbostäderna, en person har 

flyttat från gruppbostad till närboende och även några personer som har flyttat ut 

till ordinärt boende. De verkställer även nya beslut och försöker matcha dem rätt 

på en gång gällande personalens kompetens, boendets utformning och den enskil-

des behov. 

 

• Hur ser planeringen ut för kommande dagverksamhet?  

Sofia Stenman, enhetschef för daglig verksamhet berättar att den nya dagverk-

samheten är under uppstart. Det blir inriktning mot media samt en servicepatrull 

och kommer att vara belägen på Alfagränd i samma lokaler som Boendepatrullen 

och Smaragden. Renovering och anpassningar pågår. Beräknat att ta emot brukare 

under september/oktober. Två personal är anställda. I övrigt så försöker de matcha 

den enskildes önskemål/behov och även tillgodose önskemål om omflyttning. 

 

• Arbetstillfällen för de som är på verksamheten och förhoppningsvis ska vidare? 

Monica Wiklund Holmström säger att socialtjänstens ansvar är att verkställa bi-

ståndsbedömda insatser enligt LSS eller SoL. Det är oerhört få personer som tar 

steget ut på reguljära arbetsmarknaden. Vi har ett visst (dock inte så stort) samar-

bete med Arbetsförmedlingen och finns med i övergången om den enskilde behö-

ver det stödet.  
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KTR § 22, forts 

Frågor från Piteå Funktionsrätt Centrum 
Vi har idag ca 80 personer ute på extern placering (tre arbetsanpassare). Det är 

personer som har sin dagliga verksamhet ute på företag, föreningar etc. 

 

Sven-Gösta Pettersson tackar Monica Wiklund Holmström och Sofia Stenman för 

deras information. 

______ 
 

Frågor från Funktionsrätt Piteå 

• Dåligt med P-platser för funktionsnedsatta på bland annat Norrgården, dåligt skyltat. 

 

Ett mejlsvar har kommit från Carola Olofsson, enhetschef Norrgården. 

 Vi kan bara hålla med om att skyltningen kanske kunde vara tydligare, men det är 

uppmärkt på en stolpe som visar att det är 2 st handikapplatser mellan entréerna 

4A och 4B. Övriga platser på den parkeringen är för besökande och det är upp-

märkt med en skylt. Det ska vara möjligt att koppla i motorvärmare hela dygnet på 

dessa platser (om det inte är borttaget) och fastighetsförvaltningen är de som har 

hand om alla parkeringsplatser, så det är utanför vårt ansvarsområde. Tyvärr ser 

det nog ut på liknande sätt vid alla särskilda boenden. 

 

Linda Wennström som är handläggare vid Fastighets- och serviceförvaltningen 

svarar så här: Vi har två parkeringsplatser för rörelsehindrade vid ena huvuden-

trén. Vad det gäller Norrgården så är det ett parkeringsområde som har ett gene-

rellt behov av förnyad och förbättrad skyltning som är planerat att genomföras nu 

under hösten.  

 

Generellt har vi 2 parkeringsplatser vid samtliga av kommunens äldreboenden, 

men i vissa fall kan det finnas bristfällig skyltning. Succesivt förbättrar vi våra 

parkeringar. Uppstår ytterligarare frågor är ni välkomna att höra av er. 

 

Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro säger att det är åtgärdat på Norrgården nu. 

 

______ 
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KTR § 22, forts 

Frågor från Funktionsrätt Piteå 

• Norrstrandsbadet - för få toaletter och placerade för långt bort 

 

Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro var på Norrstrandsbadet på grillkväll igår. 

Har inte hänt något. 

 

Elisabeth Lindberg, KFN så handlar det om en miljon, har äskat pengar tre år i 

rad. Toaletterna är ofta trasiga, finns en skatepark, pool & camping. Kultur- och 

fritid vill köpa in toaletter likt de som finns vid Harrbäckens rastplats. Det är prio-

riterat för alla. 

 

______ 
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KTR § 23 

Förenings- och förvaltningsstunden 
 

Samhällsbyggnadsnämnden  

Marie Rönnholm berättar om en lagändring som började gälla den 1 juli 2023. 

Reformen syftar till att öka det tillgängliga utbudet av utbildning på gymnasial 

nivå, underlätta ungdomars och vuxnas etablering på arbetsmarknaden och 

förbättra kompetensförsörjningen till välfärd och näringsliv. 

  

Barn- och utbildningsnämnden – inga närvarande vid dagens möte. 

 

Socialnämnden 

Sven-Gösta Pettersson berättar att de har haft ett budgetsammanträde beslutat för 

2024. Det är kärvt för alla kommuner, mycket på grund av den höga inflationen, inte 

så mycket pengar till drift, 10 miljoner för hela kommunen. Får kostnadstäckningar 

för vissa saker. Fått driftpengar för att få behålla den tredje fältaren. Fått en hel del 

investeringar som byggande av Skogsgården. Projekterat för en ny gruppbostad, pla-

cering lutar åt Videvägen där vi redan har en. Tertialrapporter, vet inte hur sommaren 

har gått, kanske ok. Haft ett ansträngt läge, det tål inte mycket. 

 

Under cruisingen jobbade många tillsammans; polisen, fältarna, Piteå församling, 

socialtjänsten, mobila akutpsykiatriska enheten (MAE) samt andra vuxna som gick 

ute på stan under kvällen.  

 

Kommunstyrelsen 

Helén Lindbäck berättade att de hade ett intressant möte i måndags med Samord-

ningsförbundet Södra Norrbotten. Lokala samverkansgrupper finns i Samordnings-

förbundets fyra kommuner som är: Piteå, Boden, Älvsbyn och Luleå. 

Övriga samarbetspartners är Försäkringskassan, Arbetsförmedlingen samt Region 

Norrbotten. 

 

Nytt projekt - Individen i centrum 

Målgrupp: Personer i åldrarna 16–64 år som står utanför arbetsmarknaden sedan lång 

tid på grund av ohälsa och har behov av samordnade rehabiliteringsinsatser. Man kan 

ha fysiska, psykiska, social och/eller arbetsmarknadsrelaterade svårigheter och behov 

av insatser från minst två av parterna. 

 

______ 
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KTR § 23, forts 

Förenings- och förvaltningsstunden 

 

Helén Lindbäck berättar att det blir invigning av Kyrkcentret efter till- och ombygg-

naden den 30 september 2023. Det kommer att vara mycket ungdomsverksamhet där 

och lokalerna är helt tillgänglighetsanpassade för alla.  

 

Fastighets- och servicenämnden 

 

Ulf Lindström berättar att underhållsskuld på fastigheter kost har diskuterats i nämn-

den. 

 

Kultur- och fritidsnämnden 

 

Elisabeth Lindberg berättar att det är stora saker på gång nästa år.  

Det blir en; 

• Ny ishall B, träningshall vid LF Arena 

• Barnlift på Lindbäcksstadion 

 

Kulturflygeln är klar på Christinaskolan i gamla matsalen. 

 

Bekymmer med anläggningar och lokaler som kräver underhåll, man lappar och la-

gar så länge det går. Måste åtgärdas och tillgänglighetsanpassas. Tappat efter i sche-

mat. Träffat SISU Idrottsutbildarna - vad har hänt efter pandemin. Tydliga trender är 

att man har tappat många som har idrottat tidigare. Pojkarna har kommit tillbaka, 

sämre med flickor i 13-årsåldern. Parasporten har ökat väldigt mycket i landet. 

 

I Piteå, var finns ungdomarna i stan, fler som idrottar i Bergsviken och 

Hortlax. Utfrågning, ungdomar har inte råd med aktiviteter och körningar. 

 

Elisabeth Lindberg berättar om fritidsaktiviteter för unga, föreningarna får hyra  

uppehållsrum för 1500 kr från förvaltningen. Idrottsföreningar öppnar upp idrottshal-

lar och erbjuder idrottsaktiviteter för barn- och ungdomar mellan kl 14 och 16. 

 

______ 
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KTR § 24 

Övriga frågor 
Inga övriga frågor. 

 

______ 

 

 

KTR § 25 

Nästa möte 
Kommunala tillgänglighetsrådets arbetsutskott blir torsdag den 16 november 

2023, klockan 13:00 i Lena Enqvists arbetsrum, våning 3, Flygel D, Stadshuset. 

Gå in vid entré 2 som är huvudentrén så hämtar jag er där. 

OBS! Ingen kallelse skickas ut för arbetsutskottet. 

 

Kommunala tillgänglighetsrådet blir torsdag 30 november 2023, klockan 08:30 

vid Storstrands kursgård, Mandolingatan 1, Öjebyn, lokal: Sparbanken 

 

______ 

 

KTR § 26 

Avslutning 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande avslutar dagens möte.  

 

______  
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